

## Referat af bestyrelsesmødet i Riisvangens Fællesråd

Mandag den 27.01.2025 kl. 19.00-21.00 hos Kirstine

Deltagere: Jan, Steffen, Bodil, Agnete, Peter, Kirstine, Mikkel (suppleant); afbud: Eva

### 1. Valg af dirigent og referent

Jan dirigerede, og Peter tog referat.

### 2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden ændringer.

### 3. Referatet fra bestyrelsesmødet den 25. november 2024.

Referatet blev godkendt uden kommentarer.

### 4. Samarbejdsaftalen mellem Aarhus Kommune og de enkelte Fællesråd.

Jan orienterede om mødet 20. januar, hvor Teknisk Udvalg og formændene for fællesrådene i Aarhus Kommune mødtes. Den tidligere etablerede Arbejdsgruppe holdt møde 13. januar, hvor vi også var til stede. Gruppen fremstod atter som meget lidt lydør over for afvigende synspunkter. Adskillige fællesråd har ligesom vi meddelt kommunen, at Arbejdsgruppen ikke repræsenterer dem. Aarhus Kommune har bekræftet, at man på mødet den 20. er startet på en frisk, hvorfor alle fællesråd havde samme vægt på mødet og fortsat vil have det i samarbejdet med Kommunen/Teknisk Udvalg.

### 5. 30 og 40 km zoner i de kommende trafikøer.

Jan orienterede om planerne om hastighedsbegrænsning omkring de trafikøer, som etableres på Bethesdavej. Hasle Fællesråd har over for kommunen ytret ønske om generelle hastighedsbegrænsninger på sideveje på 40 og 30 km. Steffen mente, at der bør etableres flere vejbumpe, som fungerer effektivt fartdæmpende. Skilte alene virker sjældent hastighedsbegrænsende i sig selv.

### 6. Omklassificering af villaveje – møde med kommunen.

Steffen fortalte om kommunens planer for at omklassificere veje i vores område til private fællesveje. Vi er modstandere af politikken, som vi arbejder på at forhindre eller afbøde, så den rammer så få veje som muligt i vores område.

### 7. Randersvej 164.

Peter fortalte, at projektet om at bygge et Lidl-varehus fortsat er under udvikling, om end langsomt. Kommunen er opmærksom på bevarelse af de store træer, der er på Shell-grunden, og stiller krav om begrønning.

#### 8. Bøgegade

Sagen er på udvalgsformandens foranledning røget tilbage til Teknisk Udvalg. Den kommer op igen den 26. marts og skal i Byrådet den 11. april. Områdets beboere støtter det fremlagte projekt. Jan siger god for projektets kvalitet og størrelse.

#### 9. Hjemmesideredigering

Kirstine har sat sig ind i, hvordan hjemmesiden teknisk fungerer og vil gerne tage sig af at lægge indhold op fremover. Steffen vil lægge artikler om områdets historie op på hjemmesiden.

#### 10. Æblelaug

Steffen orienterede, at æblelauget gerne vil leje udstyr igen i 2025. Det godkendte bestyrelsen, idet lejen fremover skal betales af bevillingen fra Real Dania. Når den er sluppet op, evalueres projektet.

#### 11. Foreningens økonomi siden sidst, antal betalende medlemmer, nye foreningsmedlemmer mv.

Steffen fortalte, at der ikke har været nogen nævneværdig udvikling i medlemstallet siden sidste bestyrelsesmøde.

#### 12. Betalingssystem og indmeldelse

Jan og Steffen har sørget for, at vi har fået en løsning med MobilePay, som vi skal have annonceret på hjemmesiden. Vi har fået nummeret 44990.

#### 13. Planlægning af generalforsamling 9. marts 2025, kl. 14.00-16.00

Dato og tidspunkt er fastlagt, og lokalet i Folkehuset, Abildgade 9, 8200 Aarhus N er reserveret. Jan sørger for, at der kommer en indkaldelse ud snarest. Afhentning af nøgle aftales senere. Bodil sørger for indkøb af vand og sodavand. Bodil og Peter er på valg og genopstiller. Eva har valgt ikke at genopstille.

#### 14. Foredrag

Rasmus Ejrnæs har sagt foreløbigt ja til at komme til et biodiversitetsarrangement den 6. april under forudsætning af, at vi har et passende areal til beplantning. Kirstine forsøger at få en aftale om et areal ved Skovvangsskolen. Arealet skal blot være på 25 kvadratmeter. Hvis det lykkes at finde et

areal, skal vi hurtigst muligt have inviteret bredt på hjemmesiden og mail. Agnete laver udkast til indbydelse.

Vi overvejer at lave et arrangement med lokale byråds kandidater op til kommunalvalget til november.

#### 15. Eventuelt

Ingen bemærkninger.

16. Næste møde aftales, når den nye generalforsamling konstituerer sig. Forsøgsvis reserverer vi den 24. marts, men det skal afstemmes med eventuelle nye bestyrelsesmedlemmers kalendere.

Mødet hævedes kl. 21.00